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FV/ac 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 

 

Caràcter: ordinari 

Data: 27 de setembre de 2018 

Horari: de les 19 h 35 min a les 21 h 10 min 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 

 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Marc Almendro i Campillo, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (PDeCAT) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, regidora (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 3r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Excusa la seva absència el regidor Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

 

Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 
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ORDRE DEL DIA 

 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 26 de juliol 

de 2018. 

2.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació del Compte General de la Corporació 

corresponent a l’exercici 2017. 

3.- Proposta de l’Alcaldia sobre declaració d’especial interès municipal de les obres per 

a la substitució de la coberta i adequació dels espais interiors de la sala polivalent 

existent, a la finca situada al número 9-11 del carrer Ferrer i Guardia (Can Torras) 

d’Alella (E.O. 73/2017). 

4.- Proposta de la regidoria de Serveis a les Persones sobre modificació del Reglament 

de Prestacions Econòmiques de Caràcter Social. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 

Al poble d’Alella, el dia 27 de setembre de dos mil divuit, essent les 19 hores 35 minuts, 

a la Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, 

Andreu Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió. 

 

A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 
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1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 26 DE JULIOL DE 2018.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 26 de juliol de 2018, la qual  s’aprova per unanimitat 

 

 

2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE LA 

CORPORACIÓ CORRESPONENT A L’EXERCICI 2017.- El Sr. alcalde ret compte de la 

proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vist que la Comissió Especial de Comptes, en sessió celebrada en data 31 de juliol 

de 2018, va informar favorablement el Compte General de l’ Ajuntament d’Alella 

corresponent a l’exercici 2017. 

 

Vist que el Compte General i l’informe de la Comissió Especial de Comptes s’han 

exposat al públic a l’Ajuntament d’Alella durant un termini de 15 dies des de 

l’endemà de la publicació de l’edicte al BOPB del 9 d’agost, durant els quals i 8 dies 

més els interessats no han presentat reclamacions, objeccions o observacions. 

 

Vist l’article 212.4 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 

aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, del 5 de març, segons el qual el Compte 

General se sotmetrà al Ple de la Corporació per a la seva aprovació, si escau, abans 

de l’1 d’octubre; així com els articles 223.2 de l’esmentat Text refós i 41.4 de la Llei 

catalana 18/2010, del 7 de juny, de la Sindicatura de Comptes, segons els quals les 

corporacions locals han de retre els comptes de cada exercici a la Sindicatura de 

Comptes i al Tribunal de Comptes abans del 15 d'octubre. 

 

Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 

 

Aprovar el Compte General d’aquesta Corporació corresponent a l’exercici 2017. Els 

documents que integren els comptes anuals comprenen el balanç, el compte del 
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resultat econòmic-patrimonial, l’estat de canvis en el patrimoni net, l’estat de 

fluxos d’efectiu, l’estat de liquidació del pressupost i la memòria. Al Compte General 

s’acompanya la següent documentació: acta d’arqueig de les existències en caixa 

referides a fi d’exercici; notes o certificacions de cada entitat bancària dels saldos 

existents a favor de l’ens local, referits a fi d’exercici, sense discrepància amb els 

saldos comptables; i els comptes anuals del Consorci de Promoció Enoturística del 

Territori DO Alella.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que es va tancar l’exercici anterior amb un resultat pressupostari 

ajustat de gairebé 3,8 milions d’euros en positiu i uns romanents de tresoreria que 

després alguns ja anaven agafats i d’altres no, de 4,7 milions d’euros també en positiu. 

Aquests números van anar a la Comissió Especial de Comptes com és precedent, per tal 

d’informar-se per part d’aquesta comissió formada per tots els grups municipals, posar-se 

a informació pública en dos períodes de 15 + 8 dies. I, finalment, una vegada passats per 

aquesta comissió i per la informació pública, aprovar-se per part del Plenari, a poder ser 

abans de l’1 d’octubre com faran normativament, per poder-ho enviar a la Sindicatura de 

Comptes i al Tribunal de Cuentas. Ell ho deixaria aquí i li donaria la paraula als diferents 

grups municipals per si volen dir alguna cosa. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que tal i com ja li han sentit dir alguna vegada, no 

tenen un fòrum, un espai, on debatre o on fer una lectura política de l’execució del 

pressupost, de com s’han gastat els diners. No la tenen perquè la Comissió de Comptes el 

que ha de fer és aprovar un document formal que en aquest com en d’altres exercicis 

s’atén perfectament a la llei. Per tant, això hauria de donar com a resultat un vot positiu 

i favorable de tots els grups, estiguin o no a l’oposició o a govern, i els agradi o no els 

agradi la gestió que s’ha fet. Com que al Ple anterior van veure que van també aprovar o 

millor dit el govern va donar compte de la liquidació de l’exercici com un punt que 

tampoc té debat, l’única opció de poder dir alguna cosa sobre el pressupost és aquesta. I 

sinó és així que el secretari la corregeixi. També ha dit d’altres vegades que no són una 
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empresa privada, no cal que els sobrin diners, no cal que els quedin 4,7 milions d’euros 

per invertir que estaven previstos en el pressupost o no cal executar només el 73% del 

pressupost quan el Sr. alcalde ha fet promeses pel 100%. Van fer un vot d’abstenció a la 

Comissió de Comptes. És a dir, que s’hagi aprovat la Comissió de Comptes no és perquè 

tots estiguin d’acord amb els comptes com són sinó senzillament perquè el govern té 

majoria absoluta i, per tant, sempre s’aproven els comptes i tot el que es vol aprovar. Dit 

això, agraeix el torn de paraules i la cedeix a algun company per si vol dir la seva.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells es sumen a l’explicitat pel grup de Gent 

d’Alella. Com ja van explicar es mantindran en la seva abstenció, tot agraint la tasca 

desenvolupada per Intervenció. I, per tant, en aquests moments no afegiran res més 

perquè creu que respecte el tema de pressupost tenen un proper debat en el proper Ple. 

Tot i això en els precs i preguntes en parlaran.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró, i Srs. Almendro i Salas, i els regidors Sres. Alfaro, 

Fernández, Mans i Ribalaiga; s’abstenen de votar-la els regidors Sra. Marzo i Srs. Bardés i 

Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

  

 

3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE DECLARACIÓ D’ESPECIAL INTERÈS MUNICIPAL DE 

LES OBRES PER A LA SUBSTITUCIÓ DE LA COBERTA I ADEQUACIÓ DELS ESPAIS 

INTERIORS DE LA SALA POLIVALENT EXISTENT, A LA FINCA SITUADA AL NÚMERO 9-11 

DEL CARRER FERRER I GUARDIA (CAN TORRAS) D’ALELLA (E.O. 73/2017).- El Sr. 

alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vista la instància número 6001/2017, presentada en data 13 de juliol de 2017, pel 

senyor Joan Carreño Pérez, en representació de la Fundació Sant Francesc d'Assís 

amb NIF G08446577, en la qual es sol·licita que es declari d'especial interès o 
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utilitat municipal les obres que es realitzaran al Centre Sanitari d'Atenció 

Intermèdia Can Torras, i que s'apliqui la bonificació del 50% de l'ICIO d'acord amb 

l'ordenança fiscal.  

 

Vist que l'Ordenança Fiscal número 3, reguladora de l'Impost sobre construccions, 

instal·lacions i obres, en el seu article 6è estableix els supòsits de concessió de 

beneficis fiscals potestatius. Concretament l'epígraf d) diu el següent:  

 

“d) Bonificació del 50 per cent quan es traca de qualsevol altre obra, que sigui 

declarada d'especial interès o utilitat municipal.”  

 

Atès que Fundació Privada Sant Francesc d’Assís és una fundació sense afany de 

lucre amb l'objectiu de fomentar tota classe d'iniciatives i activitats que redundin 

en benefici de les persones amb discapacitats físiques o psíquiques, així com les 

d'edat avançada que precisin assistència sanitària i/o rehabilitadora, supervisió i 

organització de la vida diària.  

 

Atès que pels motius exposats i donades les circumstàncies socials que hi 

concorren, es considera que aquestes obres són d'especial interès i utilitat 

municipal.  

 

Per tot això, es proposa al Ple Municipal l'adopció dels següents acords:  

 

PRIMER.- Declarar d'especial interès i utilitat municipal les obres a realitzar al 

Centre Sanitari d'Atenció Intermèdia Can Torras de la Fundació Privada Sant 

Francesc d’Assís.  

 

SEGON.- Notificar aquest acord a la Fundació Privada Sant Francesc d’Assís i a 

l'Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona.”  

 



7 

 

El Sr. alcalde manifesta que tenen previst a les Ordenances Fiscals que en determinats 

casos d’interès especial aquest Plenari pugui aprovar la bonificació del 50% de l’impost 

de construccions i obres, que és el cas que aquí plantegen. Ha estat costum per part 

d’aquest Ajuntament que en les diferents obres i intervencions que han anat duen a 

terme les diferents fundacions que es destinen a la cura de les persones, com pot ser 

aquesta mateixa de Sant Francesc d’Assís en els seus centres de Can Torres o de les 

Hortènsies, o en el cas de la Fundació Germans Aymar i Puig, doncs entenent que són 

fundacions sense ànim de lucre, que vetllen per la cura de les persones, doncs els han 

proposat al llarg de tots aquests anys la bonificació d’aquest 50% del cost de l’ICIO. En 

aquest cas l’import que significa de rebaixa és d’uns 2.175 o 2.176 euros de bonificació. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

4.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE SERVEIS A LES PERSONES SOBRE MODIFICACIÓ DEL 

REGLAMENT DE PRESTACIONS ECONÒMIQUES DE CARÀCTER SOCIAL.- La regidora Sra. 

Ribalaiga ret compte de la proposta de la regidoria de Serveis a les Persones, la qual 

literalment diu: 

 

“MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT DE PRESTACIONS ECONÒMIQUES DE CARÀCTER SOCIAL 

 

El Plenari de l’Ajuntament, en sessió de data 5 de maig de l’any 2011 (BOPB d’1 

d’agost del 2011) va aprovar el Reglament de Prestacions Econòmiques de Caràcter 

Social per al municipi d’Alella com a instrument que ha de permetre treballar per la 

igualtat d’oportunitats i la prevenció de l’exclusió social, l’atenció a persones i 

nuclis familiars en situació més desafavorida, especialment vers les persones i 

col·lectius més vulnerables, en compliment de la Constitució Espanyola – articles 
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39 i següents -, de la Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de Serveis Socials i de la Llei 

13/2006 de 27 de juliol, de Prestacions Socials de Caràcter Econòmic. 

 

Aquest Reglament, amb vocació de permanència, fou modificat posteriorment 

mitjançant acords de Plenari de dates 28 de novembre de 2013 i 24 de setembre de 

2015 publicades, respectivament,  al BOPB 3 d’abril de 2014 i 21 de desembre de 

2015. 

 

A partir de l’experiència en l’aplicació d’aquest Reglament i vist el marc legal pel 

qual es regeixen les subvencions, que es concreta en la Llei 38/2003, de 17 de 

novembre, General de Subvencions (en endavant LGS), i el seu Reglament de 

desenvolupament, aprovat pel Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, (en endavant 

RLGS) així com els articles 118 a 129 del Reglament d’Obres Activitats i Serveis dels 

Ens Locals de Catalunya aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny (en endavant 

ROAS), els Serveis Socials Bàsics de l’Ajuntament d’Alella han observat la necessitat 

de concedir ajuts d’urgència social a persones en exclusió social que no poden 

sol·licitar-los en virtut dels requisits recollits en l’article 6.2 del Reglament de 

Prestacions Econòmiques de Caràcter Social i la LGS per tenir deutes amb 

l’administració: 

 

“Estar al corrent de les obligacions tributàries i Seguretat Social, segons marca la Llei 

38/2003 de 17 de novembre, General de Subvencions (article 13), així com l’article 

24 del Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel que s’aprova el Reglament 

d’aquesta llei”. 

 

Vist que les persones a les quals no s’han pogut concedir ajuts d’urgència social per 

tenir deutes amb l’administració en la majoria dels casos pateixen greus situacions 

d’exclusió social i residencial causades per la pèrdua del lloc de treball i/o 

l’habitatge de propietat o de lloguer en el període de crisi econòmica, situacions 

que els impossibiliten fer front a les seves obligacions tributàries, 



9 

 

Vist que l’article 13 de la LGS preveu: 

 

“Article 13. 

Requisits per obtenir la condició de beneficiari o entitat col·laboradora. 

1. Poden obtenir la condició de beneficiari o entitat col·laboradora les persones o 

entitats que estiguin en la situació que fonamenta la concessió de la subvenció o en 

les que hi concorrin les circumstàncies previstes a les bases reguladores i a la 

convocatòria. 

2. No poden obtenir la condició de beneficiari o entitat col·laboradora de les 

subvencions que regula aquesta Llei les persones o les entitats en les quals es doni 

alguna de les circumstàncies següents, llevat que per la naturalesa de la subvenció 

ho exceptuï la normativa reguladora:” 

 

“e) No estar al corrent en el compliment de les obligacions tributàries o davant la 

Seguretat Social imposades per les disposicions vigents, en la forma que es determini 

per reglament.” 

 

Considerant que la naturalesa i finalitat de les prestacions econòmiques de 

caràcter social de l’Ajuntament d’Alella, com a ajuts d’urgència social, és la de 

cobrir necessitats bàsiques de persones, conformant un element necessari en el 

darrer sistema de protecció social que pot ajudar a pal·liar les situacions d’exclusió 

total del sistema públic, des dels Serveis Socials Bàsics valorem necessari poder 

establir la concessió de prestacions tot i que els beneficiaris d’aquestes prestacions 

incompleixin del requisit d’acreditar estar al corrent de les obligacions tributàries i 

amb la Seguretat Social exigida a l’article 13.2 per les particulars circumstàncies 

d’emergència social i/o especial necessitat que motiven el seu dret a la subvenció. 

 

Donat el retard en el pagament de determinats ajuts al proveïdor encarregat de 

satisfer l’ajuda repercutida a la persona beneficiària, causat pels ritmes 
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administratius pressupostaris ha generat tensions en la tresoreria d’aquests 

proveïdors, els quals no tenen l’obligació de suportar aquesta situació. 

 

Atès que, en aquests casos excepcionals es pot acordar una bestreta per tal de 

pal·liar eventuals tensions de tresoreria als proveïdors encarregats de satisfer 

l’ajuda repercutida a la persona beneficiària. 

 

Vist que s’ha detectat que el redactat de l’article 2 apartat e) del reglament, pel 

què fa a les modalitats de prestació, dona a peu a confusió al parlar de “aliments 

bàsics”, concepte jurídicament indeterminat, s’ha trobat convenient canviar aquest 

redactat pel de “necessitats d’alimentació” i “ajuts d’alimentació”. 

 

Vist que queda suficientment justificada l’adequació de la proposta als principis de 

necessitat, eficàcia, proporcionalitat, seguretat jurídica, transparència i eficiència. 

 

Atès que en virtut dels principis de necessitat i eficàcia, la iniciativa normativa 

està justificada per una raó d’ interès general, es basa en una identificació clara de 

les finalitats perseguides i és adequada per a garantitzar la seva consecució. 

 

Atès que en virtut del principi de proporcionalitat, la iniciativa que es proposa 

conté la regulació imprescindible per a atendre la necessitat a satisfer amb la 

norma. 

 

Atès que d’acord amb el principi de seguretat jurídica, la iniciativa normativa 

s’exerceix de manera coherent amb la resta de l’ ordenament jurídic, per a generar 

un marc normatiu estable, predictible, integrat, clar i de certesa, que facilita el seu 

coneixement i comprensió. 

 

Atès que en aplicació del principi de transparència, es possibilita l’accés senzill, 

universal i actualitzat a la normativa en vigor; es defineix clarament els objectius 
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de la iniciativa normativa i la seva justificació en el preàmbul; i possibilita que els 

potencials destinataris participin en l’elaboració. 

 

Atès que en aplicació del principi d’ eficiència, la iniciativa normativa evita 

càrregues administratives innecessàries i racionalitza la gestió dels recursos 

públics. 

 

És per tot el que s’ha exposat, que la Regidora de Serveis a les persones proposa al 

Ple municipal, l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Modificar el Reglament de Prestacions Econòmiques de Caràcter Social en 

els següents articles: 

 

1. Modificació de l’article 2. Modalitats de prestació, apartat e) 

 

L’article 2 apartat e) quedarà redactat com segueix:  

 

“e. Necessitats d’alimentació, higiene i roba i calçat: 

- Ajuts per alimentació. 

- Roba i calçat. 

- Higiene personal i de la llar.” 

 

2. Modificació de l’article 6.2. Requisits 

 

L’article 6.2 quedarà redactat com segueix:  

 

“6.2. Requisits. 

 

Les persones sol·licitants de les prestacions han de complir els següents requisits: 
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-   Ser major de 18 anys o estar emancipades legalment o, en el seu defecte, haver 

iniciat el tràmit legal d’emancipació. 

-   Estar empadronades en el terme municipal d’Alella a excepció feta de les 

persones acollides en recursos d’allotjament institucional i transeünts en 

situació de pobresa extrema, i sense perjudici, també, del que estableix l’article 

30 de la Llei 13/2006 de 27 de juliol, de prestacions socials de caràcter 

econòmic en virtut de la qual, per a les prestacions econòmiques d’urgència 

social, poden ser també beneficiaris persones que resideixen, viuen o es troben 

al municipi. 

- Estar al corrent de les obligacions tributaries y Seguretat Social, d’acord amb la 

Llei 38/2003 de 17 de novembre, General de Subvencions (article 13), així com 

l’article 24 del Real Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel que s’aprova el 

Reglament d’aquesta llei.  

 

Vist que la naturalesa i finalitat de les prestacions econòmiques de caràcter social 

de l’Ajuntament d’Alella, com a ajuts d’urgència social, és la de cobrir necessitats 

bàsiques de persones, conformant un element necessari en el darrer sistema de 

protecció social que pot ajudar a pal·liar les situacions d’exclusió total del sistema 

públic, es podrà exceptuar del compliment de les circumstàncies previstes a la lletra 

e de l’apartat 2 de l’article 13 de la Llei 38/2003 als beneficiaris d’aquest 

reglament.  

 

- Que la unitat de convivència de la persona sol·licitant es trobi en una situació de 

manca de recursos, és a dir, que tingui una renda disponible igual o inferior a 1,3 

vegades l’Indicador de Renda de Suficiència de Catalunya (IRSC) mensual vigent per 

al primer membre de la unitat familiar. Per a cada membre de més a la llar es 

sumarà l’IRSCx0,6. La Junta de Govern Local podrà actualitzar la taula de renda 

disponible màxima per unitat de convivència en el document de “Criteris socials i 

econòmics per a l’atorgament de les prestacions econòmiques de caràcter social”.   
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Aquest barem econòmic s’aplicarà a totes les modalitats d’ajuda, a excepció que en els 

requisits específics per a cada tipus de prestació es determini algun altre límit de renda. 

Excepcionalment es podran atorgar prestacions a famílies que superin el límit de renda 

disponible, sempre que es trobin en alguna situació de risc social degudament acreditada 

com: 

 

- Abandonament, desatenció i/o i negligència vers el menor.  

- Maltractaments (físics, psíquics, econòmics, ambientals, abusos sexuals, explotació, 

subministrament de substàncies psicotròpiques). 

- Absentisme escolar o desescolarització. Dificultats d'integració escolar, retard 

escolar. 

- Malalties, discapacitats o toxicomanies dels pares, sempre que repercuteixin 

negativament en el menor. 

- Malalties, discapacitats. 

- Conflictes familiars greus. 

- Mendicitat, delinqüència o prostitució. Comportaments antisocials. 

Nombre membres Límit renda disponible mensual 

1 IRSC*1,3 

2 (IRSC*1,3)+ (IRSC*0,6) 

3 (IRSC*1,3)+ (IRSC*1,2) 

4 (IRSC*1,3)+ (IRSC*1,8) 

5 (IRSC*1,3)+ (IRSC*2,4) 

6 (IRSC*1,3)+ (IRSC*3) 

7 (IRSC*1,3)+ (IRSC*3,6) 

8 (IRSC*1,3)+ (IRSC*4,2) 

9 (IRSC*1,3)+ (IRSC*4,8) 

10 (IRSC*1,3)+ (IRSC*5,4) 
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- Manca d’habitatge o desnonament, habitatge en condicions deficients o  

amuntegament. 

- Quan s'apreciïn objectivament altres factors que impossibilitin el desenvolupament 

integral del menor. 

- Persona gran, discapacitada i/o depenent, en situació de fragilitat especial i que: 

* Visqui sola. 

* Presenti auto negligència, negligència, descurança o abandonament. 

* Hagi efectuat intents d’autòlisi. 

* Presenti comportaments antisocials. 

* Presenti trastorns mentals (síndrome de diògenes, demència,...). 

- Altres que s’hauran d’acreditar i justificar oportunament i sempre que la 

situació proposada vagi encaminada a reduir la situació de risc social o a 

prevenir un deteriorament de la situació social. 

- No disposar de béns mobles, immobles –diferents a l’habitatge habitual-, envers els 

quals es disposi de dret de propietat, possessió o usdefruit; ni rendes de l’activitat 

econòmica, ni finalment rendes del capital. Amb caràcter general no disposar de 

recursos alternatius que demostrin l’existència de mitjans suficients per atendre la 

necessitat per a la qual se sol·licita l’ajut. 

- No tenir accés a prestacions econòmiques atorgades per altres administracions que 

puguin cobrir la necessitat sorgida. 

- No haver sol·licitat ajut econòmic a aquesta Corporació en els darrers 6 mesos, a 

excepció feta de casos que requereixin renovar l’atenció urgent i immediata o bé en 

els casos de manca de resolució de la necessitat durant el primer atorgament de 

prestació econòmica. 

- No haver efectuat despeses extraordinàries en els darrers 12 mesos per conceptes 

com: viatges (excepció en casos de malalties greus o defuncions de pares, fills o 

germans, degudament acreditades), celebracions familiars, adquisició de vehicles 

(excepte que siguin instrument de treball o se’n justifiqui la necessitat). 

- No superar el límit màxim anual que s’estableixi per a cada prestació.  
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- Ser atesos pels professionals dels Serveis Socials bàsics del municipi, i implicar-se en 

el pla d'intervenció proposat, complint amb els pactes acordats. “ 

 

3. Modificació de l’article 18.3 modalitats de pagament de les prestacions  

 

L’article 18.3 quedarà redactat com segueix:  

  

“18.3 Les modalitats de pagament de les prestacions seran tres: 

 

1.  Pagaments de caixa a compte mitjançant lliurament dinerari o taló subscrit en el primer 

cas per l’administrador/a del fons i amb signatura de recepció de la persona interessada 

amb generació de l’expedient posterior al pagament; 

 

2.  Tramitació d’urgència previ informe social i decret d’aprovació de la despesa; 

 

3.  Pagament estandarditzat en funció de la normativa reguladora d’hisendes locals i la Llei 

30/1992. Aquesta serà la forma habitual de l’ajuntament d’Alella ja que la majoria de 

prestacions socials es configuren com postpagables (a pagar prèvia justificació). 

En la mesura que sigui possible el pagament s’efectuarà, mitjançant transferència bancària, 

directament als subministradors del servei o la prestació per a la qual es demana l’ajut o al 

creditor del deute, evitant l’abonament dels ajuts en forma dinerària a les persones i/o 

unitats familiars. També es podrà contemplar la utilització de xecs o vals. 

 

El proveïdor de la prestació facturarà a aquest ajuntament, acreditant, prèviament, la 

satisfacció de l’ajuda repercutida en la persona interessada o beneficiària. 

 

Excepcionalment, es podrà acordar una bestreta de fins al 100% de l’import de la prestació 

per tal de pal·liar situacions que puguin generar tensions de tresoreria als proveïdors 

encarregats de satisfer l’ajuda repercutida a la persona beneficiària.” 

 

SEGON.- Sotmetre l’expedient de Modificació del Reglament de Prestacions Econòmiques de 

Caràcter Social al tràmit d’informació pública mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de la 

Província de Barcelona, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, a un dels mitjans de 



16 

 

comunicació escrita diària, a la pàgina web i tauler d’anuncis de l’Ajuntament, per un 

termini de trenta dies hàbils, per a la formulació de reclamacions i/o al·legacions, a 

comptar des del dia següent al de la darrera publicació oficial d’aquest anunci en el BOP o 

DOGC. L’aprovació inicial esdevindrà definitiva en el supòsit que no s’hi formuli cap 

reclamació i/o al.legació en l’esmentat període.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Ribalaiga manifesta que porten 

aquesta modificació del reglament a proposta de l’equip tècnic. Aquest reglament es va 

aprovar en aquest Plenari de l’Ajuntament l’any 2011, i és l’instrument que els permet a 

Serveis a les Persones i específicament a Serveis Socials, de permetre de treballar en la 

igualtat d’oportunitats, la prevenció de l’exclusió social, l’atenció a persones i nuclis 

familiars en situació més desfavorida, i especialment a aquelles persones o col·lectius 

més vulnerables. A partir de l’aplicació i de l’experiència d’aquest reglament i el marc 

legal que l’acompanya, que és la Llei General de Subvencions, han observat que a l’hora 

de concedir alguns ajuts d’urgència hi ha una necessitat, i és que és possible que algunes 

persones que estiguin en situació d’exclusió social no puguin sol·licitar-los per no 

complir els requisits que es recullen en aquest reglament, un d’ells és estar al dia dels 

deutes amb l’Administració i amb la Seguretat Social. Aquestes persones, després d’una 

crisi pateixen casos greus d’exclusió, causades per la pèrdua del lloc de treball, per 

l’habitatge, per l’augment del lloguer, tot produït en part per la crisi econòmica, que tots 

i totes en són responsables. I, per tant, són situacions que han impossibilitat fer front a 

aquestes situacions tributàries. I donat que hi ha un article de la Llei General de 

Subvencions que els permet exceptuar aquest requisit en aquells ajuts que la seva 

naturalesa ho permetin, i és el cas de la finalitat d’aquest Reglament de Prestacions 

Econòmiques, els proposen avui, entre d’altres, modificar aquest requisit que és estar al 

corrent de les obligacions tributàries i de la Seguretat Social per totes aquestes 

circumstàncies que els comentava. Els afegeixen també que tenen un concepte 

jurídicament indeterminat que és el d’aliments bàsics, i proposen substituir per ajuts per 

alimentació, necessitats d’alimentació. Això és un formalisme. I finalment, també els 

proposen afegir un mètode nou de pagament, que és que de forma excepcional es pot 
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acordar el pagament d’una bestreta del cent per cent de l’import de les prestacions que 

donen, ja que actualment les prestacions que donen, per exemple si donen una beca 

menjador aquesta beca s’atorga a la persona, a l’usuari, al ciutadà, però es paga 

directament al proveïdor, i aquest proveïdor actualment està patint tensions de tresoreria 

perquè es tarda una mica amb la situació del pagament, i per això els demanen avançar 

aquesta bestreta del cent per cent de la prestació per tal de no crear aquesta situació en 

els proveïdors dels ajuts. Fins aquí les tres modificacions de caire tècnic. Si algú té algun 

dubte estaran encantats de resoldre’l. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que sobre el que comentava ara la regidora del tema de 

la tardança del pagament, no li acaba de quadrar amb el bon nivell que tenen de 

pagament a proveïdors, que estan amb la llei. No sap si 30 dies és un problema amb el 

proveïdor. No vol entrar en contradicció, ni molt menys, però li agradaria que ho aclarís. 

I després si el nou text té el vistiplau de Secretaria i Intervenció pel que fa a les 

propostes de modificació realitzades. 

 

La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que comença per l’última. Si aquesta proposta arriba 

al Ple, a l’expedient hi consta l’informe i el vistiplau de secretaria i intervenció. És més, 

s’ha treballat conjuntament la proposta. És més alguna de les propostes ve donada per 

exemple per l’equip d’Intervenció. Pel que fa al pagament de proveïdors, de que és 

contradictori, és que el funcionament és diferent als proveïdors de serveis que venen del 

capítol 2. Aquests són els que venen del capítol 4, que són ajuts i subvencions, i, per 

tant, fins que no es gaudeix d’aquest ajut, per exemple fins que no has fet el menjador 

de l’escola, fins que no arriba l’últim dia i fan el recompte de les persones, el proveïdor 

ha hagut d’avançar el pagament d’aquests imports. Fins que no es justifica l’ajut no 

poden fer el pagament. En aquest cas, fan una bestreta del cent per cent i després ja 

passaran comptes perquè s’entenguin amb llenguatge fàcil.  

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 
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PRECS I PREGUNTES 

 

A) La regidora Sra. Marzo manifesta que té unes quantes preguntes perquè ha passat 

tot l’estiu. Farà dos paquets de preguntes. Preguntar sobre l’episodi de manca de 

servei el 20 de setembre a la Policia Local. Conèixer el calendari sobre accions 

d’habitatge públic, a el que es va referir la regidora en l’anterior Ple. Quines és la 

previsió de calendari de participació, d’informació sobre els pressupostos 2019 a la 

ciutadania? Què fan amb el tema de les sessions informatives abans del Ple que no 

han funcionat i que han estat tot un fracàs? Com està la situació dels Escolapis i 

també dels pisos de La Serreta? L’altra paquet de preguntes són les que han fet uns 

veïns de Can Comulada i ara les planteja. Si hi ha arranjaments a Can Comulada, als 

accessos, que li sembla que estan planificats en el Pla d’Acció Municipal. La 

situació de la xarxa elèctrica de Can Comulada que li comenten que està molt 

antiga i que hi ha talls freqüents quan hi ha turmentes. I que, a més a més, quan 

hi ha talls de subministrament la recuperació sembla que és molt lenta, el 

restabliment és molt lent. El tema de la seguretat a Can Comulada. Una cosa que ja 

saben que és la manca d’un catàleg de paisatge urbà o d’unes normes per intentar 

que l’arquitectura, els seus carrers mantinguin un cert estil o una certa línia. I 

després una cosa que no és de Can Comulada que té relació amb si hi ha prevista 

alguna modificació del tema famós del peatge de l’autopista. Si hi ha alguna 

expectativa de gratuïtat en el peatge. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que la Sra. Ribalaiga pot respondre respecte el calendari 

d’accions. Després el Sr. Almendro respondria el tema les informacions a 

pressupostos i les audiències públiques. Respecte de les intervencions previstes a 

Can Comulada respondrà la Sra. Fernández. La resta les respondrà ell. 

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que pel que fa a les accions d’habitatge públic 

estan en calendari de desenvolupament del programa municipal d’habitatge, com 

els explica totes les vegades que li pregunten. Aquest setembre ja s’han reunit amb 
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la Diputació de Barcelona per començar a treballar tot el llistat d’habitatges que 

actualment es troben buits, per trobar mesures alternatives a aquest habitatge i fer 

que aquest habitatge es mogui, surti al mercat i doni resposta. Tal i com varen 

acordar en l’últim Consell d’Habitatge on hi són tots els partits polítics 

representats, tot i que la seva assistència a vegades costa que es faci efectiva. 

Normalment hi és el govern i la CUP per ser clars. En tot cas, ho posa aquí en 

exposició perquè parlin amb els seus representants del Consell d’Habitatge, i si no 

hi poden assistir que demanin al Ple que canviï aquest representant perquè no 

serveix de res aquesta eina si ells no venen. I llavors ella s’estalviaria d’explicar el 

que hi ha en el Ple, que està encantada de fer-ho i ho farà totes les vegades que 

sigui possible, però realment l’espai de treball únic és aquest. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que el de rendiment de comptes és aquest. 

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que sí sempre, i tant, només faltaria. Repeteix 

el que va explicar al Consell d’Habitatge. El canvi de les bases del lloguer jove, on 

els recorda que hi havia dues línies d’acció, una per propietaris per fer mesures per 

arreglar els seus pisos que tenen buits o aturats per tal de treure’ls a lloguer per 

aquells joves que vulguin accedir a aquest habitatge, doncs el canvi en els requisits 

per tal de que es pugui obrir a tots els pisos que estan a lloguer, perdó que estiguin 

o no a la borsa.  

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que està explicant el mateix que va explicar en 

l’últim Ple. Ella no vol que expliqui el mateix que fa dos mesos, vol que digui els 

avanços que s’han produït després. 

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que ja li ha dit. L’inici de la feina amb la 

Diputació, que aquí estan, el canvi de les bases que s’ha fet efectiu ara per tant, els 

hi torna a explicar, l’acord amb l’Agència, que això també els va explicar, perquè 

s’ha fet efectiu ara amb l’acord amb l’Agència Catalana de l’Habitatge perquè els 
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pisos de Cal Doctor es quedin únicament amb les persones que viuen a Alella i que 

formen part d’aquest registre general de sol·licitants. Per tant, aquest és un acord 

molt important pel seu poble perquè els pisos de Cal Doctor són només per la gent 

que compleix els requisits i que viu al seu poble. I, finalment, la situació en la que 

es troben ara mateix és que han encarregat conjuntament amb l’àrea de Joventut la 

campanya comunicativa dirigida al col·lectiu jove per donar a conèixer la borsa de 

compartir habitatge, l’assessoria específica que es fa al Gira, i aquestes bases 

modificades. I aquestes són les novetats. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que quan comença la campanya. 

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que en això estan treballant. Abans de final 

d’any estarà. Però la veritat és que volen fer una cosa divertida i creativa, i la 

veritat és que hi estan dedicant més temps del que preveien perquè és l’encàrrec 

que tenien. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que si els pot donar la xifra d’habitatge buit sobre 

el que s’ha fet la feina amb la Diputació. 

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que sí. No voldria equivocar-se ara mateix i no 

ho porta a sobre, és que hi ha un univers inicial i no voldria enganyar-la. Si li 

permet li respondrà en el proper Ple i així tothom ho coneixerà, però en tot cas li 

avança a ella per escrit. No voldria equivocar-se, li demana disculpes. 

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que respecte la persona que està adjudicada perquè 

vagi al Consell de l’Habitatge, de Gent d’Alella, com ja saben és el Ferran Pou i ja 

no està vivint aquí sinó a Manresa. Ja li dirà com s’ha d’argumentar per posar un 

substitut el més aviat possible. Quan és la propera reunió? 
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 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que serà el novembre. No van fixar data però 

van fixar el mes de novembre. No volia que sentés malament el requeriment, li sap 

greu. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que és la única vegada que han faltat a la 

Comissió d’Habitatge.  

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que no. De fet, justament pel Sr. Pou van 

canviar i van fixar uns horaris més tard perquè ell venia de treballar de fora i això 

tampoc va permetre que vingués. Li sembla que en porten tres o quatre. No cal 

entrar en detalls, ja els ha avisat en Comissions Informatives que això no acaba de 

funcionar, l’òrgan, i que en tot cas ells són garants del seu representant.  

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que si s’ha de notificar d’alguna manera oficial. 

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que sí perquè s’ha d’aprovar pel Ple el canvi. 

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que l’antic representant del Consell d’Habitatge era 

ell i els assegura que no en va faltar ni a una. 

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que molt bé i que gràcies. 

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que això ho solucionaran ràpid. 

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que serà el millor per tothom.  

 

 El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que preguntaven una doble qüestió. El 

tema de participació de pressupostos. Ell li dirà que des de que està de regidor, i 

això és des del Ple d’abril maig, una de les qüestions prioritàries que van entomar 

era aquesta. I dintre l’àrea de Participació, dintre de govern, l’encàrrec el tenia 
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políticament, i juntament amb la tècnica van estar analitzant com tirar-ho 

endavant. Fruit de totes aquestes reflexions i veient les realitats d’altres municipis i 

agafant aquells municipis en que més bones experiències tenen, el que veuen és 

que, com dir-ho amb paraules que quedin en acte correctament, no serveix de res 

tirar endavant una pràctica de vell nou si no hi ha tot un treball a darrera de 

participació ciutadana que serveixi per traslladar a la ciutadania la importància i el 

sentit de la pròpia pràctica. És a dir, hi havia possibilitats de cara el pressupost 

d’aquest any, que justament van en calendari més aviat que altres anys, porten a 

aprovació el mes que ve, octubre, i, per tant, després de maig amb un estiu al mig 

representava que quedessin allò practicables juny, juliol a mitges, setembre. 

Estaven parlant de calendari real dos mesos pràcticament de cara a la ciutadania 

per fer tota la tasca tal i com les plantegen altres municipis, treballen quasi un 

any, quan acaben un pressupost comencen a treballar el següent. I aquestes són les 

pràctiques amb les que creuen que s’han d’emmirallar realment perquè fan tota una 

feina de reflexions prèvies ciutadanes, amb entitats, una sèrie de calendari de 

propostes per part de la ciutadania, que serveixen per fer un filtratge d’aquestes 

propostes, que posteriorment es sotmeten un altre cop a valoració pública i 

aquestes passen a una fase, en alguns casos en alguns ajuntaments, de votació per 

part de quin projecte creuen que encaixa millor. Aquesta pràctica no era possible 

de fer-se en calendari. I creien que no farien cap favor tirant endavant una 

proposta a corre-cuita que comencés malament i que fes un mal precedent de cara 

a futur. És a dir, s’ho van plantejar a govern de dir que tenen un compromís dintre 

el PAM, simplement fan quelcom tan simple com ells posar tres o quatre qüestions 

sobre la taula i que es votin. Però creuen que això no és l’interessant de fer uns 

pressupostos participatius, sinó que el que és interessant dels pressupostos 

participatius realment és crear els espais de reflexió i de responsabilització. I, per 

tant, és tot la feina prèvia que es fa abans d’elegir a què es destinen uns recursos, 

una quantitat ics de diners. Per tant, de cara aquest pressupost, i com es pot 

imaginar, i veient el calendari, no es farà. El que sí estan treballant ja és de com 

aquesta pràctica que entenen i que creu a més que és compartida per part de 
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tothom, que creu que el poble d’Alella estaria molt bé instaurar-la de cara a 

següents exercicis com aquesta pràctica encaixa dintre de tota la realitat de 

participació que existeix i que, a més, ve replantejada a partir del Reglament de 

Participació que es va aprovar. S’han vingut creant espais molt diferents, el Consell 

de Poble, el Comitè Permanent del Consell de Poble, les Audiències Prèvies als 

Plens, les Audiències Públiques, etcètera. Totes aquestes noves realitats que s’han 

vingut creant, realment fan que la perspectiva de participació hagi canviat. I 

aquesta que és una nova eina, que en el reglament no es preveia i que ha de venir 

a impulsar-se, creuen que s’ha de fer ben fet per tal que no sigui una eina que sigui 

una mesura populista. Ho podien haver fet i no és el que es pretén. El que es vol 

políticament per part de govern és instaurar-ho perquè compleixi els objectius que 

creuen que ha de tenir, que és aquests espais de debat, aquests espais de reflexió, 

de responsabilització. No se si es dóna per resposta. De totes maneres confirma que 

és un objectiu. No abandonen. No és allò que es digui no es fa perquè no es vol fer. 

No es fa perquè entenen que fer-ho ara és fer-ho malament i seria no complir amb 

el que es proposaven en el PAM, que és crear una pràctica real de participació a 

través dels pressupostos i de la responsabilització de la ciutadania amb ella 

mateixa i amb el poble. Òbviament sí que hi ha com sempre, li podria dir però creu 

que ja ho sap, els diferents espais en que en diferents comissions ja creades 

prèviament hi ha una part de participació en el pressupost, com és la Comissió de 

Festes o la Comissió de Cooperació Internacional, etcètera. Fins i tot espais que 

Joventut, de cara a Cap de Setmana Jove tenen creats. Són segments concrets, no 

relacionats directament amb l’aprovació del pressupost municipal. En quan a les 

sessions informatives prèvies, coincideixen, i no ho havien fet públic ni compartit, 

però està bé que ho comparteixin tan govern com oposició, el sentit de dir que 

realment es van dotar aquests espais previs a les sessions del Ple, que aquests no 

han funcionat bé, no estan funcionant bé. Igual que en els espais que hi ha 

després del Ple, de tant en tant sí que hi ha participacions, i el ciutadà que vol o la 

ciutadania que vol hi participa, però els previs no han acomplert el seu objectiu. 

Creuen que realment no era necessari ara mateix liquidar-ho d’un mes a un altre, 
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sinó que el que s’ha de fer és analitzar el perquè no han funcionat, analitzar què es 

podria fer perquè funcionessin o quins altres espais més idonis s’haurien de crear i 

dur-ho a terme. Segurament, si són capaços, al voltant, també estan justament a 

finals de mandat i potser això es pot aprofitar el canvi de nou mandat per aquell a 

qui correspongui plantejar-ho d’una manera determinada. Que això no vol dir que 

des de l’àrea facin tota la feina prèvia d’anàlisi i de previsió del que hagi de passar. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que li dóna les gràcies per la resposta. És la 

primera vegada que algú al govern parla de pressupostos participatius i ho fa des 

d’un punt de vista de creure’s-ho i d’abordar el com ho vol i no fer-ho i punt. La 

veritat és que han passat durant aquests anys des de la incredulitat més absoluta, 

fins a incorporar un nom al PAM, fins a decidir que a més a més es vol fer ben fet i 

que no sigui simplement un “paripé”, la qual cosa s’agraeix. El que si que s’ha fet, i 

ha fet l’alcalde sempre amb molta paciència, és explicar els pressupostos. Pregunta 

també si hi ha calendari per explicar el pressupost 2019 un cop s’hagi aprovat. I 

després en relació al tema dels pre Plens comentar-li, perquè el tinent d’alcalde Sr. 

Almendro no era a govern, si no s’equivoca, quan ells van presentar una moció 

relativa a com millorar la informació a la ciutadania, que incorporava una proposta 

que era un pre Ple que va quedar després en una moció que no es va aprovar i en 

una proposta de govern que es va situar en aquests 15 minuts previs al Ple per 

informar a la gent. Ells es mantenen amb la lectura i amb la proposta que feien en 

aquella proposta de moció inicial que van presentar i que no va quedar aprovada, 

que és que el que han de fer és un pre Ple, que ja ho fan altres ajuntaments, i que 

només té sentit si serveix perquè la ciutadania pugui incidir en què posen en l’ordre 

del dia del següent Ple. És a dir, que s’ha de fer abans de la Informativa que fixen 

una setmana abans del Ple, i que ha de vincular que allò que demana la ciutadania 

es pugui posar, incloure, aprovar, com a ordre del dia perquè ho puguin debatre. I 

aquesta continua sent la seva proposta, que entenen  que serà més interessant que 

repetir el torn de precs i preguntes abans del Ple perquè la gent no se’n vagi tan 

tard a dormir val. Però ja han vist que no és el que la gent vol. 



25 

 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que en quan a les qüestions que la regidora 

Sra. Marzo plantejava respecte els veïns de Can Comulada, hi ha una qüestió que és 

la destinació dels 250.000€ de pavimentacions i voreres d’enguany. La setmana que 

ve comencen les obres i a Can Comulada hi ha destinació de reparació de diferents 

paviments, accessos amb avinguda Mil·lenari, que poden ser Amposta, Mirador, ja 

que el paviment certament està en molt mal estat. Per tant, a partir de la setmana 

que ve que es comencen les obres es veuran aquestes efectuades a Can Comulada. 

En quan el tema de l’accés a Can Comulada, que és un tema que en diferents 

ocasions han debatut, com sabrà el plantejament ja contemplava una millora 

d’aquest accés. Evidentment, no s’esperaran a poder desenvolupar el sector perquè 

aquest accés sigui una realitat, i el que ja s’ha encarregat és el projecte que també 

comporta més enllà de l’execució de la pròpia obra la part d’expropiacions que 

s’hauran de dur a terme. Per tant, confien que aquest projecte el tinguin aquí a 

l’Ajuntament a primers del proper any, i, a partir d’aquí, en el moment que hi hagi 

disponibilitat pressupostària doncs poder executar l’obra que no serà menor. També 

li preguntava sobre el tema de la xarxa elèctrica i els talls freqüents. És cert que en 

la urbanització de Can Comulada hi ha un històric de talls de subministrament. Hi 

va haver una època en que realment va estar molt afectada. Sembla ser que això es 

va corregir i no té constància de que hagi tornat a succeir. Si bé dilluns dia 24 al 

matí i va haver un tall de subministrament a primera hora, a les sis, que va quedar 

afectat tot el municipi, però en breu es va anar donant subministrament i a Can 

Comulada pensa que potser van estar 20 o 25 minuts sense corrent. A part d’això li 

sembla que no li havia de respondre res més, més enllà d’explicar-li que al barri de 

Can Comulada hi ha una especial sensibilitat, com hi ha amb la resta de barris del 

municipi, perquè ella sempre aquí ha defensat que ells aquí treballen i treballen per 

tots, no més per uns que pels altres. Intenten administrar els recursos fent 

intervencions a tots els barris. Can Comulada també és cert que insisteix moltíssim 

i de vegades es fan intervencions que potser no són apreciades pel veïnat. Ara, per 

exemple, es va fer una intervenció per garantir el subministrament d’aigua amb la 
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reparació d’un dipòsit, al voltant de 70.000€. Es té especial sensibilitat en que 

aquest accés que ara és insuficient, perquè es mantingui amb òptimes condicions 

tallant herbes cada tres mesos. Vol dir que es procura tenir en les millors 

condicions possibles. Hi ha altres intervencions que s’ha fet de reixes i paviments 

que es fan perquè és necessari fer-les. Però que transmeti a aquests veïns de Can 

Comulada que en cap cas estan abandonats. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que a més tenen una molt bona representant 

perquè els doni un cop de mà. D’aquests 250.000€ que comenta de paviments, té 

una distribució per barris? 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que sí. Quan van iniciar el mandat es van 

comprometre a destinar 1 milió d’euros en pavimentacions i voreres al llarg dels 4 

anys dividit en aportacions de 250.000€ cada any. Van iniciar-ho amb el barri 

d’Alella Parc, després va ser Mas Coll, i aquesta tercera inversió es reparteix en Can 

Magarola, pavimentacions a la zona de Can Teixidó, al carrer Ponent, aquestes de 

Can Comulada i també a la Riera Fosca un tram de paviment que està molt malmès i 

que és convenient, degut al trànsit que suporta, de que es pugui pavimentar. 

S’oblidava de dir-li que també es farà una intervenció a Can Comulada amb el tema 

de millora de subministrament d’aigua al carrer Univers.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que respecte la resta de qüestions que la regidora Sra. 

Marzo plantejava, anirà des de la darrera fins a la primera, que després suposa que 

donarà per alguna cosa més. Pel que fa el tema del peatge, com ja sap, durant uns 

anys varen poder gaudir d’una bonificació especial per als veïns d’Alella, Masnou i 

Teià, del seu peatge, de fins el cent per cent si passaves vuit vegades al mes entre 

dilluns i divendres. Això amb els pitjors anys de la crisi va caure i va ser entès 

perquè, evidentment, les prioritats dels recursos econòmics, dels limitats recursos 

econòmics que tenia la Generalitat, havien d’anar a d’altres prioritats de país i per 

les persones del país. Tot i que es va posar, en aquell moment, un sistema amb 
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diferents graus de bonificació, per diferents criteris, de pas, de vehicles de baixa 

contaminació, i ara no recorda quin era exactament el tercer criteri. I això ha estat 

així. La situació que tenen és aquesta, produïda, si no s’erra, creu l’any 2010, i ara 

el que hauran de vetllar és perquè el 2021, que és quan acaba la concessió, la 

Generalitat no tingui la temptació de tornar-la a treure a concurs. I, per tant, estan 

en aquest punt que els queden dos anys i escaig per a la finalització de la 

concessió. I la voluntat dels municipis del Maresme, i ells els primers, és que acabi 

aquí. Veuran a nivell de país quin és el debat en aquests propers dos anys, però ell 

creu que la posició d’Alella tan com de la comarca serà la mateixa per tal de que 

finalment la C-32, antiga A-19, sigui gratuïta. De les altres dues qüestions que 

plantejava dels veïns de Can Comulada, del document de paisatge urbà, han anat 

mirant la possibilitat de redacció d’aquest document, i hi ha la voluntat política de 

fer l’encàrrec abans no acabi l’any. Tenen la partida i, per tant, hi ha aquesta 

voluntat política. Estan intentant trobar algun equip redactor que pogués donar 

unes garanties, una experiència, el representant del PdCAT ja els va fer una 

proposta fa alguns mesos, i el que estan acabant de veure, és si opten per fer algun 

tipus de procés públic perquè es puguin presentar equips per plantejar aquest 

document. El que sí creuen és que la millor forma que haurà de tenir és d’una 

ordenança de paisatge urbà, per poder regular per sota del POUM alguns aspectes 

determinats. Però aquesta voluntat hi és. Respecte del que els plantejava de la 

seguretat, es segueix treballant malgrat les limitacions que puguin tenir de 

recursos humans puntuals, però s’està treballant, s’està passant moltíssima 

informació capturada per les càmeres, als equips d’investigació de Mossos 

d’Esquadra que van provocant detencions. Ara tot just, la setmana passada, se’ls va 

comunicar que hi havia hagut la detenció d’unes persones que havien comès, si no 

li falla la memòria, un parell de robatoris aquí a Alella, que els hi havien pogut 

atribuir. Estan treballant conjuntament amb Mossos d’Esquadra en aquesta tasca. 

Cert és que porten unes xifres equivalents a les de l’any passat i la de l’anterior, és 

a dir que són unes xifres que no són baixes, que no només els afecten a ells. Que hi 

havia prevista per aquest dimarts una reunió al Consell Comarcal, un Consell 
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d’Alcaldes, amb el Conseller d’Interior, amb el Sr. Miquel Buch, que es va cancel·lar 

a darrera hora, entén que per qüestions de la seva agenda, però que ja està 

programat, si no li falla també la memòria, per meitats de la setmana vinent. I, per 

tant, per veure quins són els més recursos que des de Mossos d’Esquadra els poden 

aportar per la millora de la seguretat ciutadana. Respecte de la Torre del 

Governador, els propietaris van ja demanar una llicència, van estar fent unes feines 

de desrunament dels interiors de la finca, i continuen fent tasques de manteniment 

dels jardins. En aquests moments, i després de la darrera conversa que va tenir amb 

ells, estan treballant amb dos equips d’arquitectes per acabar de fer la tria de quin 

d’aquests haurà de fer tota la documentació urbanística, tots els projectes 

urbanístics per poder-los tirar endavant. Els agradaria pensar que aquesta decisió 

serà presa abans de final d’any, que és el que se’ls va transmetre. I que, per tant, 

podran ja començar a avançar amb el que sigui la redacció del document urbanístic 

del Pla de Millora Urbana en aquest 2019. La voluntat de la propietat continua sent 

la mateixa i també sap que havien estat parlant amb els propietaris de Can 

Bernades, Can Xeco Monnar, per poder recuperar la finca de Can Xeco Monnar, per 

tornar-la a vincular a la finca dels Escolapis i en aquests moments la situació està 

així. Respecte de La Serreta s’està treballant en el que seria el document del Pla 

Parcial, per poder dur a terme l’aprovació inicial. S’estan redactant els diferents 

documents, que també ja ho varen explicar en una Comissió Informativa que s’està 

avançant a bon ritme. I entenen que abans de final d’any, en algun dels Plenari que 

han de succeir d’aquí a final d’any, es podrà portar a aprovació inicial aquest 

document, que com també van traslladar el nombre d’habitatges totals o màxims, 

que eren 198, en aquests moments estan entre que 91 i 95 seran habitatges de 

protecció oficial, tan de règim general o de règim concertat. I després respecte de 

la nit del 20 de setembre, com saben, a darrera hora del torn de tarda d’aquell dia, 

es va produir una baixa mèdica d’una de les persones que havia d’estar allà. Hi 

havia tota una previsió de cobertura d’aquella plaça per hores extres que no es va 

poder cobrir, i es varen trobar que a última hora no hi havia ningú en disposició de 

venir a cobrir aquell torn. Això no havia passat mai en els 15 anys en els que ell ha 
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tingut la responsabilitat com alcalde. El que varen fer en aquell moment va ser 

parlar amb els responsables de l’àrea bàsica de policia de Mossos d’Esquadra, per tal 

que tinguessin aquella nit una especial presència en el seu municipi, entenent que 

ells tenen per defecte una patrulla que es mou per cada tres municipis. En el seu 

cas, el seu radi de circulació és Montgat, Masnou i Alella. I, per tant, que 

tinguessin una especial presència. Es va desviar el telèfon d’atenció al 112, per si 

hi havia qualsevol cosa, i, a més, es va parlar amb l’ajuntament del Masnou per tal 

que la Policia Local del Masnou pogués donar suport en el cas que hi hagués 

qualsevol incidència en el seu terme municipal. La Policia Local del Masnou va 

poder incorporar una persona més en el seu torn de nit amb el qual tenien dues 

patrulles, les quals estaven en disposició per poder actuar a Alella si era necessari. 

Van fer una actuació arrel d’una petició telefònica respecte d’un gos perdut, però 

aquella nit no va succeir res més. La realitat és que ells com Ajuntament tenen una 

plantilla teòrica de fins a 20 membres del cos de la Policia Local, dels quals 16 

agents, 2 caporals, 1 sergent i 1 sotsinspector. Ells en l’actualitat tindrien coberts 

18 d’aquests 20 llocs. Tenen dues posicions que estan descobertes, una que ve 

produïda per una jubilació, deu fer ja ben bé 3 anys, que no es va cobrir en aquell 

moment, o 4, i que no es pot tornar a treure per les lleis de pressupostos generals. 

I, una altra, que es va produir la baixa per jubilació d’un dels agents i que fins que 

no s’aprovessin els pressupostos generals de l’estat no es podia treure a concurs, i 

es van aprovar el 5 de juliol amb un condicionant que establia que si es complien 

tots uns requisits d’estabilitat pressupostària es podia treure alguna plaça més. 

Aquí es va demanar informe a Intervenció perquè pogués acabar de fer els càlculs 

per veure si complien i podien treure més d’una plaça i així ja aprofitaven, aquest 

informe que el van tenir aquí a finals d’agost, primers de setembre, i determinava 

que no complien, entén que és per un tema de sobre inversió, però no es complia, 

i, per tant, només podien treure una plaça. Malgrat que com els deia la situació és 

aquesta, en aquests moments tenen operatius 9 agents més enllà dels 4 

comandaments perquè, entre d’altres en tenen 2 que van entrar en segona 

activitat, i que, per tant, estan fora de torn i fan unes funcions reduïdes com a 
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policies. I després tenen 1 agent suspès, 1 agent que els ha agafat una baixa per 

una malaltia de llarga durada, i una tercera que s’ha incorporat al col·legi de 

després de guanyar la plaça a primers d’any. Ells ja veient la situació que tenien, ja 

es va treure una plaça l’any anterior que va guanyar aquesta persona que ara va a 

l’acadèmia i ja van incorporar el febrer 2 agents més, de manera interina, per tal de 

cobrir aquestes baixes. Tot i així, en aquests moments es troben amb aquests 9 

agents. Tornant del mes d’agost i davant de la situació i de l’esforç que estaven 

duent a terme els agents de la Policia Local per tal de cobrir els seus torns i d’altres 

torns que queden buits del quadrant, ja varen estar parlant amb diferents 

ajuntaments per veure si podien trobar una via per fer contractacions d’urgència 

per cobrir aquestes posicions que en aquests moments no estan cobertes per poder 

incrementar aquests nombres d’agents d’una manera molt més àgil que no pas el 

procediment que tenen, que bàsicament a més poden treure 1 que és per cobrir la 

baixa de l’any anterior. Tot just avui per Junta de Govern han aprovat un concurs 

per generar una bossa d’agents per màxima urgència, és a dir, un procediment que 

anirà molt accelerat per poder cobrir de manera interina el màxim de posicions 

possibles per poder posar un pedaç, per poder cobrir i incrementar el nombre 

d’agents que estan en aquests moments podent treballar, entrant dintre del 

quadrant. Entenen que les properes setmanes s’acabarà cobrint. Han d’acabar de 

veure els marges que tenen dintre de la legalitat perquè aquest nombre que 

cobreixin sigui el màxim possible. Són uns procediments que es mouen en aquests 

límits de la legalitat, però que entenen que davant d’aquesta situació cal intentar 

dotar-se de la manera més ràpida del màxim d’agents possibles, a poder ser amb la 

màxima formació possible. Com els deia, en aquests moments també el cap de la 

policia ha fet més d’una quinzena d’entrevistes amb gent que podria estar 

interessada a participar en aquest concurs, que podria ser interessant de que es 

pogués incorporar. Moltes d’elles no tenen experiència prèvia, d’altres que tenen 

experiència prèvia en policies locals de manera interina, i n’hi ha algunes que són 

funcionaris de carrera i són agents complets i formats que s’estarien plantejant la 

possibilitat de venir aquí. Vol pensar que dintre d’aquest mateix mes d’octubre 
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aquest procediment no és immediat, però entenen que si és per aquí, si no troben 

una altra drecera, el mes de novembre segur que ho tindran. I en qualsevol cas, el 

que sí que podran fer, segurament fent un nomenament per via de màxima urgència 

d’una manera el més ràpida possible, entenent que la plaça que tenen per cobrir la 

jubilació sortirà. Per tant, esperen que entre aquest mes d’octubre i el mes de 

novembre puguin tenir 2, 3 o 4 agents nous, dintre del marge que la normativa els 

pugui permetre per pal·liar i per evitar doncs que ni “por asomo” el que va passar 

el 20 de setembre torni a passar. Creu que ho ha dit abans, però es ratifica, vol 

reiterar i ja ho va posar per escrit i ho diu aquí, vol reiterar l’agraïment als agents 

de la Policia Local que tenen i que sobretot des de finals del mes de juny, els 

agents i els comandaments, han estat fent un esforç molt important per no deixar 

desatès el servei. Però les circumstàncies els van portar a que el 20 de setembre 

passés que es quedessin sense la cobertura. Però en qualsevol cas també vol dir que 

la seguretat a Alella estava coberta per Mossos d’Esquadra amb el suport de la 

Policia Local del Masnou.  

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que li agradaria poder parlar sobre aquest 

tema. Porten en el seu grup, arrel del que van viure el 20 de setembre, i, per tant, 

ha passat una setmana, intentant ser molt objectius de cara a poder expressar-se i 

poder manifestar el seu mal estar. Per tant, creu que han fet un exercici que els 

permetrà poder parlar obertament i amb tranquil·litat i exposar el que creuen, que 

les coses no s’han fet bé. I està mesurant molt les seves paraules perquè a vegades, 

en aquest cas, li agradaria expressar-se d’una altra manera, però intentaran ser el 

màxim de justos possibles. Ja en la Comissió Informativa d’aquest dia 20, amb el 

company de govern Marc Almendro i amb l’alcalde, quan van fer la primera proposta 

dels pressupostos que s’aprovaran el proper  mes, veure la partida que es destinava 

a tot el tema de seguretat a la partida exactament de Civisme i Seguretat 

Ciutadana, ho diu per explicitar-ho tal com ho tenen ells en el seu pressupost, van 

sentir una profunda decepció quan veure i van poder comprovar que no hi havia cap 

dotació diferent, cap increment, res absolutament respecte l’any anterior. 
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Simbòlicament hi ha un decrement del 0,40%. Quan aquest grup municipal va oferir 

l’abstenció als pressupostos de l’any anterior, que es va pactar amb aquest govern, 

va ser a condició aquesta abstenció, sempre practicada des de la bona fe, 

d’aconseguir una sèrie de millores en aquest cas pel cos policial, perquè entenien 

que eren una sèrie de millores pel poble d’Alella. Tota aquesta sèrie de millores que 

no repetiran, que entre elles hi havia que hi hagués més efectius, s’havien de 

produir durant el primer trimestre d’aquest any 2018. Les circumstàncies, com ha 

explicat ara mateix l’alcalde, per motius legals i per diverses circumstàncies, aquest 

grup municipal va fer un exercici d’empatia i d’entendre que moltes vegades tots 

poden tenir una voluntat i després en exercir aquesta voluntat no pot ser efectiva. 

I, per tant, el que van decidir és escollir, enlloc d’utilitzar el que podien en un 

moment determinat coincidir i que no s’ha complert amb un compromís entre dues 

formacions i utilitzar-la d’una manera política per intentar produir un desgast 

polític, no ho van fer. Al contrari, han estat continuant sent pro positius, 

col·laboratius, i mai utilitzar la seguretat ni cap tema relacionat amb la seguretat 

del poble per treure un rèdit polític. I li sembla que poden estar d’acord en tot 

això. Evidentment continuaran mantenint aquesta línia. La seguretat del poble no 

és per obtenir rèdits polítics, però li ha de dir a l’alcalde, i els ha de dir al govern, 

que amb el que va passar el dia 20 i amb el comunicat que es va produir després el 

qual no llegirà perquè el Sr. alcalde l’acaba de reproduir més o menys, el que abans 

era impossible avui és possible. El que abans no podien contractar gent ara podran 

fer tota una sèrie de contractacions ràpides, es mouran, aconseguiran dos, tres o 

quatre contractacions quan han estat reclamant, han estat insistint i han estat 

treballant, al cap i a la fi, per un compromís que havien mantingut les dues 

formacions polítiques. Això no és de rebut. I, per tant, entenguin que hi hagi un 

gran malestar a la seva formació per com s’ha utilitzat, entén, la seva bona fe i el 

seu exercici d’empatia per la situació, per no resoldre una problemàtica que fa molt 

de temps que estan manifestant, primer tema. Segon tema, aquí ha d’haver-hi un 

exercici de responsabilitat. És a dir, durant quinze anys és cert que mai ha passat 

això, però és que, a més a més, abans tampoc. És el primer cop a la Policia Local 
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que això passa. I ha d’haver un exercici de responsabilitat per les persones 

responsables del cos policial. Perquè a més a més vol fer una reflexió, com pot ser, 

i evidentment és que no hi ha efectius, que hi hagi una persona per les nits, un 

agent, fent patrulla, vigilant, donant cobertura de seguretat a gairebé 10.000 

habitants i una extensió de territori com la que ells tenen. Un sol agent. A més 

sabent, que sí és veritat que hi ha la cobertura de Mossos d’Esquadra, una patrulla 

per tres poblacions. Que el disculpin però creu que les coses no es fan així. I, per 

tant, fora bo que la persona responsable, en aquest cas el cap de Policia, que per 

això ha estat una de les apostes del Sr. alcalde per aquest mandat, perquè havia de 

ser un revulsiu, que ell no veuen que hi hagi un revulsiu en aquesta situació i que 

havia de fer aquell canvi tan substancial al cos de la policia. Es troben en una 

situació que és el deteriorament del cos policial. Per tant, ell creu que permetran, 

els donaran l’oportunitat de que facin alguna cosa i sinó es veuran amb l’obligació 

d’exigir responsabilitats. Ell creu que això no s’ha portat gens bé. I sap greu perquè 

al final està convençut que tots ells, a govern, igual que ells, volen el millor pel 

poble. N’està convençut. Això no ho ha posat mai en dubte. Però el que no poden 

permetre és que quan ells des d’aquest punt de vista els estan advertint, els estan 

dient, els estan manifestant, que a més a més s’ha de treballar d’una altra manera, 

ni tan sols els escoltin i no els facin cas, que arribin a acords amb ells i no els 

compleixin. Això ho sent molt però en política creu que al final els fets i la paraula 

per ell és un fet primordial. I quan l’alcalde del seu poble arriba a un compromís 

amb una formació política per ells això és molt seriós, no és qualsevol cosa. No 

necessita que estigui signat, li va donar la seva paraula. Ho sent molt però el Sr. 

alcalde no ha complert. Perquè aquesta mateixa acció que ara desenvolupa davant 

la situació que s’han trobat, la podia haver aplicat fa temps enrere, en qualsevol 

moment. És més, i això arrel, perquè a més a més en cap moment vol utilitzar 

converses que ells hagin pogut tenir en moments de treball, però això sí que ho diu 

perquè ho ha manifestat obertament i públicament, es requereix una estratègia de 

recursos humans molt diferents que la que ells estan aplicant, perquè els està 

portant al què els està portant. Els està portant a tenir en aquests moments de 18 
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o 20 agents que haurien de tenir en actiu a només tenir-ne 9. D’acord? Potser el Sr. 

alcalde no hi estarà d’acord. Ho entén perquè si hi hagués estat d’acord és obvi que 

ja ho hagués fet abans, però que reconegui que la gestió no ha estat ni molt menys 

encertada, molt equivocada i fins i tot pensa que deixada. Des d’aquesta posició ja 

els manifesten que ells votaran en contra el pressupost perquè si no hi ha un canvi 

substancial, important i notori amb una dotació per la seguretat, que creuen que és 

bàsica, ells hi votaran en contra sense cap més oportunitat perquè creuen que n’ha 

donat moltes. Advertir que demà hi ha Comissió Informativa sobre aquest tema i 

que s’estan plantejant no assistir-hi perquè tampoc hi ha hagut aquesta setmana 

cap mena acostament sabent que ells estaven en aquesta posició. No vol aprofundir 

més perquè li sembla que ja han toca diversos temes, però realment reiterar el mal 

estar per l’actuació en que s’està portant a terme tot allò referent al seu cos 

policial. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que comparteix, creu que íntegrament, tot el que 

ha comentat el Sr. Garcia-Ossorio, però el Sr. Garcia-Ossorio s’ha deixat enganyar. 

Ells ja van votar en contra el pressupost actual perquè no hi havia cap canvi ni cap 

moviment en el tema de la seguretat. Ja ho van fer. No serveix per res. El regidor 

Sr. Garcia-Ossorio ha quedat confiat del que sentia, i tota aquella llista de carta als 

reis que va plantejar l’any passat per al pressupost d’aquest any, que tenia a veure 

amb el reforç administratiu, que tenia a veure amb uns tauletes que encara no 

estan operatives i que fa mesos que estan a l’Ajuntament, doncs d’això no s’ha fet 

res. I ara s’actua perquè s’està en un moment de pressió, però ja veuran quan dura 

perquè això és com un soufflé, quan hi ha moguda ciutadana aleshores fan coses i 

publiquen comunicats, però després això queda en el que queda. Ella també 

comparteix que no hi ha estratègia de recursos humans, també ho comparteix. I 

confia en la policia i agraeix moltíssim i vol que l’alcalde faci extensiu el seu 

agraïment pel sobreesforç i les hores extres que estan fent durant tots aquests 

mesos. Però evidentment no té cap sentit quan hi ha preocupació ciutadana per la 

seguretat, que ells tinguin un increment del pressupost d’impostos directes previst 
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en 6,1% i baixin el pressupost de seguretat. Encara que el Sr. alcalde se’n foti 

segueix. 6,1% i  li demana al Sr. alcalde que sigui una mica educat que no la miri 

així que li fa pena. 6,1% d’impostos directes d’increment. 6,1% d’impostos directes, 

ingressos previstos increment 3,91%. És que directament no té vergonya. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que creu que en qualsevol cas ell no li ha faltat al respecte. 

Respecte de la seva darrera aportació dels increments i del decrement de la 

seguretat i dels increments dels impostos directes, possiblement, i la regidora Sra. 

Marzo va arribar tard a la darrera Comissió Informativa on es va explicar la part dels 

ingressos, aquí el que es produeix és que hi ha una previsió que serà puntual per a 

l’any 2019, que ve produïda pel càrrec dels endarreriments de la revisió que va fer 

l’Oficina del Cadastre en el municipi d’Alella, i que aquest ingrés que serà puntual 

per a 2019, el que no té cap sentit, a banda de que puguin deixar partides 

importants en el fons de contingència pel que pogués ser a futur, són uns diners 

que vindran i que desapareixeran el 2020. I anar carregar despesa corrent, despeses 

de funcionament habitual respecte d’aquests ingressos és posar aquest Ajuntament 

en situacions crítiques en els exercicis futurs. Per tant, aquí l’increment que es 

produeix es produeix exclusivament per això i aquests diners han de ser destinats a 

inversions perquè és un ingrés puntual que desapareixerà l’any següent. Respecte 

de la reducció d’aquest 0,4% del pressupost de seguretat, hi ha hagut un treball de 

contenció de la despesa a totes les àrees de l’Ajuntament. Un treball de contenció 

per tal d’ajustar les despeses corrents. Li recorda que fa molts anys que no es 

toquen els tipus impositius en aquest ajuntament, el nivell de servei de despesa ha 

anat incrementant i, per tant, els marges que hi ha entre ingressos corrents i 

despeses corrents estan més ajustats. Hi ha hagut un exercici de revisió. En aquest 

cas, ara no recorda exactament el decrement que és menor, i el que no afecta en 

cap cas és al nombre de membres del cos de la policia que els recorda quan ells 

parlen de la no estratègia de recursos humans, és que les lleis de pressupostos 

generals de l’Estat dels últims anys han impedit que es pugui contractar, que es 

puguin incrementar les plantilles i han limitat en molt el fet que es pugui cobrir les 
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posicions on es produeixen les baixes, i això és així. I ells podran també moure els 

caps però aquesta situació és la realitat. Ara ja vindrà a explicar que és el que van 

a fer ara. Respecte el que es pactar amb el grup demòcrata respecte els 

pressupostos. Es van pactar tot un seguit de coses, de les quals s’han anat complint 

les diferents, exceptuant les dues darreres que ara li dirà. Es va produir un 

increment d’efectius. És a dir, el mes de febrer es van incorporar dos agents 

interinament, que és com es pot fer fruit de les limitacions aquestes dels 

pressupostos generals. Es va treure una plaça que es va cobrir i es va incrementar 

amb dos agents la Policia Local. Es van adquirir els vehicles, a partir de l’estiu, que 

és el que es va pactar en aquell moment. Es va incorporar una auxiliar 

administrativa a la caserna de la Policia Local. La implantació dels sistemes de GPS 

de seguiment, és una de les coses que van endarrerides. De la darrera conversa que 

va tenir amb el gerent i amb l’enginyer, hi ha previst que a meitat d’aquest mes 

d’octubre es faci finalment la instal·lació d’aquests sistemes. I amb el tema de les 

tauletes, que també estaven esperant a poder tenir els vehicles, que si no li falla la 

memòria es varen poden adquirir a l’entorn del mes de maig o juny., i hi havia 

problemes amb la connexió i s’estava treballant per finalment que puguin funcionar 

aquestes tauletes en aquests vehicles. Sí que és cert que amb GPS i tauletes van 

tard, però la resta d’acords que van fixar s’han dut a terme i s’acabaran de dur a 

terme aquest any. Ha fet una extrapolació amb la xifra quan ell ha fet un moviment 

de cap que es podia haver estalviat o no, que era quan ha fet la referència que han 

passat de 18 o 20 agents a 9. Això no així. D’agents en tenien 14 i estan en 9, i 

tenen aquestes 2 baixes, una a cobrir ara i la segona que no la poden cobrir perquè 

va quedar lligada a l’antiga llei de pressupostos. I el que tenen són 4 

comandaments. Per tant, d’aquestes 18 o 20, tenen 13 membres de la Policia Local 

establerts. Sí tenen els de segona activitat que també estan aquí més les tres 

baixes que s’han produït aquests dos o tres mesos. Per tant, ni que ara decidissin 

posar 100.000 euros o 200.000 euros més a la Policia Local, no podrien incrementar 

el nombre de policies, perquè la llei general de pressupostos impedeix que 

s’incrementin les plantilles. Què és el que van a intentar fer? Van a intentar 
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utilitzar una via, li pot dir creativa, per tal d’intentar cobrir posicions que en 

aquests moments tenen descobertes dintre dels límits de la creativitat. Però que 

“stricto sensu” seria molt complicat que es pugui aplicar la creativitat. Però 

entenen, i després d’analitzar  i de parlar amb altres ajuntaments o amb algun 

ajuntament que ha utilitzat sistemes creatius similars, que ho han de fer. I més 

amb la previsió de la temporada d’octubres, novembres i desembres, on 

habitualment els lladres acostumen a treballar més. Per tant, utilitzant al màxim 

aquesta creativitat intentaran dotar-se de posicions interines que cobreixin unes 

places que per diferents motius estan de baixa. I és així com ho faran. Per tant, la 

dotació econòmica del cos de policies és correcta. Estan dotades econòmicament 

les 20 posicions, al complet, de tots els policies, per poder cobrir totes les 

contingències que puguin sorgir, hores extres, etcètera. Ja sap que deu tenir poc 

mèrit, però mentre aquests darrers anys moltíssims cossos de seguretat, de policies 

locals d’aquest país i d’aquesta comarca, no podien generar una sola hora extra, i 

estaven lligats estrictament als recursos que tenien, doncs aquí s’ha aplicat una 

política de que el servei sempre estigués cobert al màxim. I sí que és cert, una de 

les coses que deia, que no pot ser que només quedi una persona a la nit. 

Evidentment, no pot ser. I ha passat alguna vegada de manera també excepcional, 

que ha quedat un únic membre de policia. Des de la nit de dijous a divendres, que 

això va succeir, i fins on ell sap les anteriors, han tingut 2 agents de policia en el 

torn de nit, que és el que ells tenen establert com a correcte. I dintre del quadrant 

de previsió de 16 que ara estan cobrint 9, és el que amb la distribució i amb criteris 

tècnics es creu oportú per les incidències que també hi ha a la nit. L’únic que els 

pot dir és que, evidentment, la qüestió de la seguretat és una qüestió que els 

preocupa, és una qüestió on hi aboquen molts recursos, 1 milió d’euros no és una 

xifra a menystenir. Que van implementar un sistema de càmeres que els estan 

ajudant i molt a la investigació i a la prevenció. Que en aquests moments estan 

també recopilant les diferents informacions dels Mossos d’Esquadra que els han 

anat passant de resolució de casos, molts d’ells arrel dels seus sistemes. Que se 

segueix treballant, i el que han d’intentar és que en aquestes setmanes que han de 



38 

 

venir, tinguin el màxim nombre d’agents possibles perquè els torns estiguin al 

màxim de complets possibles amb especial prioritat pel torn de tarda, que va de les 

dues a les deu de la nit, que és quan la majoria de robatoris a domicili es 

produeixen. 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que no ho intenti, que ho faci, si us plau. 

Que ho faci, no que ho faci el Sr. alcalde, que ho faci el govern, una. Dos, no hi 

haurà cap mena de problema. Li explicarà, li farà un detall, de quantes coses es 

poden millorar pel seu cos policial, i que realment necessiten una major dotació 

econòmica. Li farà una relació. De fet, en algun moment ja li ha fet. Tres, on estava 

el seu cap de policia aquella nit? Perquè evidentment no li demanarà ni al Sr. 

alcalde, ni a cap membre de govern que vagi a fer una tasca per la qual ells no han 

de fer-la. Ells són govern, són polítics. Però ell on era, que és el màxim 

responsable? Respecte que hi ha hagut torns en que només hi ha hagut un agent, 

aquest grup municipal n’ha estat conscient. Mai n’ha fet ús d’aquesta informació, 

per un fet tan clar com que això podia comportar a què hi hagués malestar entre 

els seus veïns, i, a més a més, provocar un efecte crida que el que podia provocar 

és tot el just el contrari del que estan reclamant. I tampoc han fet cap ús de tot 

això. Ell no sap si ha de ser creatiu o no ha de ser creatiu, no entrarà en aquest 

tema, però ho podia haver estat abans i no ho ha estat. La creativitat és un fet que 

no apareix ni desapareix, la podia haver tingut l’1 de gener, el 2 o el 3, a 1 de 

febrer. La tindrà ara. Que no ho intenti, que ho faci. I sobretot, ell entén que el 

seu cap de la policia hauria de donar explicacions de amb tot el què ha passat on 

estava ell.  

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que 1 milió d’euros són diners. El pressupost 

d’aquest any previst són 12,7. A la última audiència pública que va fer, on va donar 

peu a que la ciutadania lliurement expressés voluntat, va demanar més seguretat. 

Això és el que la gent vol. La gent vol més seguretat. Per tant, no és un problema 

de cafè per a tots i que totes les regidories facin un gran esforç de contenció, no. 
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És que els recursos s’han de posar allà on la ciutadania reclama que es posin. I això 

és el que ells reivindiquen. A ella li és igual si és un tema comptable el posar ara 

uns diners d’ingressos que es faran en un moment que després no. El Sr. alcalde pot 

configurar el pressupost, la despesa, com consideri i ells el que li demanen és que 

els posi a l’àrea de seguretat. I una altra cosa que potser podrien ells parlar en el 

marc de la mancomunitat d’Alella, Masnou i Teià, tenint en compte que poden 

trobar cotxes de Masnou patrullant per Can Sors, creuant Alella de Mar, i igual a 

Ibars Meia amb Teià, és veure la possibilitat de coordinar-se. Ja no com van 

demanar fa anys, que com a mínim que facin els estudis necessaris per veure si es 

poden mancomunar aquestes policies, i racionalitzar el servei, racionalitzar els 

recursos que tenen i fer-los molt més efectius. Creu que això seria el moment de 

posar-ho en consideració i estudiar-ho. Perquè recursos són escassos per tothom i 

no acaba tenint molt de sentit que les patrulles vagin pràcticament creuant-se 

sense cap tipus de coordinació ni connexió. Insistiran en la Comissió Informativa 

de pressupostos i n’aniran parlant d’aquí a l’octubre. Però evidentment ells volen 

una revisió d’aquest pressupost de seguretat.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que el que també farà notar és que per qüestions de 

responsabilitat ell ja coses que no pot dir o que no pot explicar, i com a mínim vol 

que en quedi constància perquè el seu discurs ve limitat per tot un seguit de coses 

que pot dir i d’altres que en interès del municipi i del cos de seguretat de la 

policia, etcètera, no pot manifestar aquí en aquests moments. En qualsevol cas, 

gràcies per la preocupació i per la voluntat de cooperació, que de vegades 

possiblement no queda prou entomada, però que, evidentment, la seguretat 

ciutadana és una prioritat de tots i s’hi evoquen molts recursos. Tenen les 

limitacions que tenen i faran el que es pot fer i el que no es pot fer perquè puguin 

afrontar aquesta tardor amb un major nombre d’agents de la Policia al servei del 

municipi. 
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B) La regidora Sra. Mans manifesta que ella tenia un parell de preguntes per fer, però 

sí que també arrel del què s’ha estat parlant aquí i coneixedora del que ha estat 

passant aquests dies, ella més que ser creatiu parlaria de ser resolutiu i efectiu. 

Arribat aquest punt haver estat capaç de resoldre el tema o de tenir una mica resolt 

o de saber que s’ha de fer en aquestes situacions. No arribar al punt on han arribat. 

Però d’això ja n’han parlat els dos companys de l’oposició. Tot i així s’alegren que 

s’hagi arribat a trobar una solució perquè d’alguna manera s’ha de poder suplir o 

tenir eines per poder suplir el personal quan no hi és. Quan s’arriba en aquests 

moments d’urgència, que és excepcional però pot passar, d’alguna manera s’ha de 

poder solucionar. S’ha de tenir previst. Si més no, si ara està previst, potser tard 

però almenys s’hi posen. Per altra banda, es va aprovar el mercat de venda no 

sedentària fa uns mesos, aquest any, el mes de maig concretament, i no sap si hi 

ha previst treure algun concurs per adjudicar més parades i  si hi ha previst algun 

tipus d’actuació per dinamitzar el mercat de divendres. I d’altra banda també, el 

mercat municipal té algunes parades tancades, i vol saber si està previst que se 

n’obrin algunes d’elles.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que del mercat no sedentari es va tenir amb els marxants 

una reunió en la que ell va participar abans de l’estiu, on varen estar parlant del 

tema. Varen estar parlant de les possibles ampliacions de parades i que fossin 

complementàries. Hi havia un cert neguit per part d’alguns dels marxants del tipus 

de parades noves que poguessin sorgir, que els generessin una major competència. 

S’està treballant per abans de final d’any poder treure aquest concurs amb alguna 

parada més. I respecte el mercat municipal, és cert que en aquests moments hi ha 

alguna sol·licitud de canvi de parada que s’està tramitant alguna, d’altres que s’ha 

de veure si l’oferta que es proposa doncs és complementària o no a l’oferta 

existent. I, per això mateix demà al matí té una reunió programada amb la persona 

que dóna el suport tècnic a l’àmbit de promoció econòmica per acabar de parlar, 

per veure com poden encaixar i en quin punt exacte tenen la tramitació d’aquest 

canvi de nom que està en marxa i d’aquesta petició. I si li sembla correcta quan 
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això ho tingui es posarà en contacte amb ella per explicar-li en quin punt estan a 

data d’avui amb aquests traspassos. 

 

C) La regidora Sra. Marzo manifesta que en relació amb el que havien comentat en el 

segon torn d’intervencions, és a dir abans de parlar del tema del 20 de setembre, 

vol fer una pregunta que no li ha quedat clara i un suggeriment. La pregunta és que 

entén que la propietat dels Escolapis no ha lliurat a l’Ajuntament cap documentació 

o res nou. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que cap proposta de pla de millora urbana que seria el 

primer que hauria d’entrar. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que el suggeriment que volia fer, i si vol ho pot 

canalitzar d’una altra manera, d’un text propi o del que sigui, però creu que no 

tindria massa sentit, seria si podrien considerar com a govern, impulsar una moció 

per demanar a la Generalitat de Catalunya un compromís ferm en aquest moment, 

una signatura de compromís, per no rescatar el peatge del 2021. Una moció que 

podrien portar a la resta d’ajuntaments del Maresme i que d’alguna manera 

aprofitarien la circumstància que tenen a govern PdCAT i Esquerra Republicana per 

com a mínim tenir un compromís ferm de la Generalitat. Jurídicament deu haver-hi 

també algun camí, però com a mínim assentar les bases de quina és la petició que 

fa la comarca. Que segur que és coneixedora evidentment el partit i la Generalitat, 

però d’aquesta manera s’actualitzaria o s’explicitaria amb un termini ja breu 

d’aquest termini de la concessió. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que respecte d’això, abans de fer cap moviment es posarà 

en contacte amb els representants dels  diferents partits o de la Comissió de 

Mobilitat del Consell Comarcal, per veure en quin punt estan. Perquè més enllà de 

que ell durant un temps havia tingut aquesta responsabilitat per part d’Esquerra 

Republicana, doncs ara no hi té presència en aquesta comissió i no sap en quin 
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punt estan. Mirarà quin és el posicionament actual per tal de veure si ja hi ha la 

previsió o es considera que tàcticament o estratègicament perquè està enfilat no 

cal fer-ho. En qualsevol cas, sí que podrien parlar abans del proper Ple la regidora 

Sra. Marzo i ell, per poder-li traslladar on estan a nivell comarcal respecte el peatge 

i després decidir el que hagin de decidir a Alella. Que sàpiguen en quin moment es 

troben a nivell de comarca.  

 

D) El regidor Sr. Bardés manifesta que avui dia per anar d’Alella a Tiana hi ha dues 

alternatives. Una que seria per la Nacional agafar fins a Montgat i a Montgat pujar 

fins a Tiana. L’altra alternativa seria anar pel Camí del Mig. Bé dir-li camí és ser 

molt optimista. És un camí que és ple canyes, ple de fang, és una acumulació de 

pedres i rocs. Quasi totes les zones són carrils únics i veritablement quasi que no 

s’hi pot passar. La seva pregunta és la següent. La forma més directa és pel Camí 

del Mig. Últimament estava tot el camí fins a Tiana impracticable, però suposa que 

la zona de Tiana serà responsabilitat de l’Ajuntament de Tiana i ja fa ben bé una 

setmana o 10 dies que ja està com un vial com Déu mana. La seva pregunta és, 

primer si és responsabilitat del seu Ajuntament i segon si pensen fer alguna cosa, i 

si ho pensen fer quina data màxima posen per poder posar en marxa uns 

arranjaments i condicionament d’aquest vial que els assegura que és un camí però 

se li podria dir autovia perquè allà hi passen gran quantitat de cotxes. Convida al 

govern, si tenen una estona, que hi passin i que vegin com està aquell camí.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que allò és un camí com bé el regidor Sr. Bardés 

manifestava. Hi ha també la possibilitat d’accedir a Tiana a través de l’autopista. 

Tenen aquestes tres vies. És un camí que no és Tiana sinó Montgat a on va a petar. 

Va petar a la zona del Camí d’Alella que li diuen. Després de Montgat sempre ve 

Tiana. És un camí que té el manteniment que té, i que més enllà d’alguna actuació 

puntual que hi puguin fer, com amb el camí que també connecta amb Masnou, que 

també fruit de que és bàsicament de sauló, quan hi ha pluges intervenen per poder 

millorar. I aquell sí que està tot pràcticament en terme municipal d’Alella. Allà van 
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fent coses. Prenen nota de la seva petició i ja avaluaran quines actuacions es 

poden dur a terme.  

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que entén que no hi ha massa compromís per fer-ho 

a curt termini com ha fet l’Ajuntament de Montgat. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que les tasques i les feines que es duen a terme en aquest 

Ajuntament són diverses i moltes, i el que tampoc es pot pretendre és que perquè 

ell els ho tregui aquí, en un Ple, que li diguin que demà aniran a desbrossar. Com li 

ha dit, aniran a tornar-s’ho a mirar, ho revisaran i miraran quina és l’actuació que 

es pot dur a terme i quan es pot dur a terme. El compromís que agafa davant ell és 

que miraran què i quan s’hi pot fer. 

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que gràcies per dir-li que no és gaire cosa. I si us 

plau que demà passi algú pel camí que veurà que no és que sigui intransitable és 

que és perillós. Perquè hi ha una zona que s’ha esllavissat tota la terra i està a punt 

de caure una llosa important del paviment. És molt perillós. Ho deixa aquí i ja està. 

Que facin el que creguin. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que com el regidor Sr. Bardés es valori és una qüestió que 

és seva. El que torna a repetir del que ha dit, és que ell els ho trasllada aquí i ells 

ho aniran a mirar i valoraran l’actuació que es pot fer. Ja està. Ni més ni menys.            

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 21 hores 

10 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 


